
PROTOKÓ£ 
z XVI sesji Rady Gminy  Marciszów 

odbytej w dniu 27 pazdziernika 2010 roku 
w siedzibie Urzêdu Gminy 

Pocz¹tek obrad sesji godz.10.00, zakoñczenia obrad godz.14.30. 
W obradach uczestniczyli pan Stefan Zawierucha Wójt Gminy, pan Robert Greb radca 
prawny,  radny Powiatu Damian Wójcik , kierownicy referatów Urzêdu Gminy, soùtysi,  
Ad.1 i 2  
Pan Henryk Mazur Przewodnicz¹cy Rady Gminy Marciszów dokonaù otwarcia obrad sesji 
witaj¹c jej uczestników. 
Zapoznaù z porz¹dkiem obrad , który przedstawia siê nastêpuj¹co :  
1/ Otwarcie obrad sesji. 
2/ Powitanie. 
3/ Stwierdzenie quorum. 
4/ Przyjêcie protokoùu z XV sesji. 
5/ Informacja Wójta Gminy z prac miêdzy sesjami. 
6/ Przygotowania do �Akcji zima� 2011/2012. 
7/ Dziaùalno�ã �wietlic wiejskich. 
8/ Podjêcie uchwaù w sprawach :  
a/ wyboru ùawnika do S¹du Okrêgowego w Jeleniej Górze na okres kadencji 2012-2015, 
b/ wyboru ùawników do S¹du Rejonowego Kamiennej Górze na okres kadencji 2012-
2015, 
c/ zmian w bud¿ecie gminy na 2011 rok, 
d/ uchwalenie Programu wspóùpracy Gminy Marciszów z organizacjami  
    pozarz¹dowymi oraz podmiotami wymienionymi w art.3 ust.3 ustawy z dnia 24  
    kwietnia 2003 roku o dziaùalno�ci po¿ytku publicznego i wolontariacie Dz.U.Nr 96,  
    poz.873 ze zmianami na rok  2012, 
e/ sprzeda¿y nieruchomo�ci, 
f/ sprzeda¿y nieruchomo�ci, 
g/ sprzeda¿y nieruchomo�ci, 
h/ sprzeda¿y nieruchomo�ci, 
i/ ustalenia wysoko�ci opùat podatku od nieruchomo�ci, 
j/ okre�lenia  stawek podatki od �rodków transportowych, 
9/ Interpelacje i zapytania radnych. 
10/ Sprawy ró¿ne. 
11/ zamkniêcia obrad sesji. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy zwróciù siê do radnych czy s¹ inne propozycje do 
przedstawionego porz¹dku obrad. 
W zwi¹zku z brakiem propozycji od radnych , zaproponowaùa wprowadzenie do porz¹dku 
obrad jako punkt 8  zapoznanie siê z raportem o stanie o�wiaty, który zgodnie z ustaw¹ o 
samorz¹dzie gminnym ma byã przedstawiony Radzie w miesi¹cu paêdzierniku oraz projekt 
uchwaùy w sprawie : udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kamiennogórskiemu na 
dofinansowanie zadania Pn.Budowa chodnika przy drodze powiatowej w Ciechanowicach. 
Propozycje zostaùy przyjête jednogùo�nie. 
Innych propozycji nie zgùoszono. 
Ad.3.  
Przewodnicz¹cy Rady Gminy stwierdziù quorum , listy obecno�ci radnych i soùtysów 
stanowi¹ zaù¹cznik nr 1 i 2 do protokoùu. 
Ad.4. 
Przyjêto b/u 
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Ad.5. 
Informacja Wójta Gminy  z prac miêdzy sesjami. 
Wójt poinformowaù o :  
- o stanie prac na koñcz¹cej siê inwestycji oczyszczalnia i kanalizacja w Marciszowie, 
- odbytym  spotkaniu w sprawie WZWiK i poinformowaù o wynajêciu kancelarii prawnej  w  
   Warszawie w zwi¹zku z prowadzonymi czynno�ciami prawnymi dot.uchylenia przez  
   MSWiA decyzji komunalizacyjnych dot. nieruchomo�ci zabudowanych i niezabudowanych   
    bêd¹cych przedmiotem tocz¹cego siê sporu pomiêdzy Gmin¹ Marciszów ,a WZWiK  
    Waùbrzych,  
- wyst¹pi z propozycj¹  do Spóùki  o przyjêcie �cieków z caùej Gminy przybli¿yù szczegóùy  
   oraz aktualn¹ sytuacjê, 
- uczestniczyù w odbiorze nagrody za uczestniczenie  w konkursie 7 cudów natury i za zajêcie     
  3 miejsca  kolorowych jeziorek w Wie�ciszowicach na 38 kandydatur  ponadto    
  poinformowaù, ¿e dyrekcja Lasów we Wrocùawiu nie wyraziù zgody na budowê tam hotelu  
  w okolicy czerwonego jeziorka. 
- utrzymuje  kontakt z PKP odno�nie dziaùek po, których przebiegaj¹ m.in. dziaùki gminne   
  jednak zmieniùa siê sytuacja prawna i powstaùa spóùka o nazwie Dworzec Kolejowy ,  
  który bêdzie sprawê pilotowaù. 
- podpisaù umowê z dwoma czeskimi gminami o wspóùpracy  m.in. organizacja do¿ynek.  
Radny Adam Ry¿owski  
Odniósù siê do sprawy kolorowych jeziorek zwracaj¹c uwagê na  koncepcjê Stowarzyszenia 
budowania na jeziorkach jednak  na ich  dole. Zapoznaù ze zùym  zachowywaniem siê wycieczek na 
kolorowych jeziorkach.  
Innych uwag do informacji wójta nie zgùoszono. 
Ad.6. 
Akcja Zima 2011/2012  
Wójt Gminy przybli¿yù szczegóùy przygotowañ informuj¹c, ¿e trwa przetarg na zakup ci¹gnika.  
Poinformowaù, ¿e ostaù zakupiony samochód typu mercedes do od�nie¿ania , który tez mo¿na 
dostosowaã do innych letnich prac i  przybli¿yù szczegóùy sprawy. 
W trakcie jest te¿ przetarg na zakup kolejnego  ci¹gnika i przybli¿yù szczegóùy obecnego stanu 
posiadanego sprzêtu do od�nie¿ania i poinformowaù, ¿e celem zapobiegniêcia zbryleniu zostaù  te¿ 
zabezpieczony pod wiat¹ piasek oraz sól. 
Radny Adam Ry¿owski  
Zwróciù siê do radnego Powiatu Damiana Wójcika w sprawie dostarczenia informacji na nastêpn¹ 
sesjê odno�nie od�nie¿ania przez Powiat oraz  do Wójta Gminy o dostarczenie informacji  wszystkim 
soùtysom n/t  od�nie¿ania. 
Ad.7. 
Dziaùalno�ã �wietlic wiejskich. 
Informacjê przedstawiùa  pani Jolanta Kydryñska kierownik referatu  kultury, sportu i turystki Urzêdu 
Gminy , szczegóùowa informacja stanowi zaù¹cznik nr 3 do protokoùu. 
Radny Adam Ry¿owski  
Zapoznaù z miùym przebiegiem wycieczki  zorganizowanej dla dzieci z autyzmem, które odpoczywaùy 
w drodze powrotnej z jeziorek w �wietlicy w Wie�ciszowicach robi¹c na wszystkich miùe wra¿enie 
swoim zachowaniem i rado�ci¹ prze¿yt¹ podczas pobytu.  
W zwi¹zku z tym zamierza nawi¹zaã wspóùpracê w tym kierunku  i doùo¿y wszelkich starañ ¿eby do 
niej doszùo. Ponadto zwróciù siê z pro�b¹ , któr¹ sygnalizowaù na spotkaniu z soùtysami o powstanie 
nowego statutu dla soùectw m.in.w celu  przekazania mienia komunalnego. Obecnie sytuacja jest  
niezrêczna co wyniknêùo ze zmiany przepisów odgórnych jednak w statucie jest zapis,  ¿e zyski za 
przekazane mienie powinna otrzymywaã Rada Soùecka , która jednak nie posiada osobowo�ci prawnej 
i nie mo¿e z nich korzystaã dlatego nale¿y to zmieniã. 
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Prosi o zastanowienie siê w sprawie zniesienia odpowiedzialno�ci za �wietlicê przez soùtysa , 
bo obecnie rola jest podzielona miêdzy soùtysa ,a Urzêdem Gminy. 
Stefan Zawierucha Wójt Gminy 
W odpowiedzi przypomniaù, ¿e Rada Gminy jest wùadna tworzenia tych przepisów dot. 
funkcjonowania �wietlic i  poinformowaù te¿ , ¿e jest opracowywany plan na jesienno zimowe 
wieczory w �wietlicach w zwi¹zku z czym na miarê mo¿liwo�ci bêdzie dziaùalno�ã 
prowadzona. 
Odpowiedzialno�ã jednak za mienie  musi byã i po to bierze siê przy wynajmie 
zabezpieczenie finansowe tym bardziej, ¿e koszty s¹ bardzo niskie w stosunku do innych 
wynajmuj¹cych takie obiekty. 
Trzeba wiêc znaleêã rozwi¹zanie tej sprawy podczas spotkania z soùtysami, bo s¹ wydatki 
bie¿¹ce i po to zostaùy wybudowane te �wietlice ¿eby byùy wykorzystywane i ¿eby byùa te¿ 
wspóùodpowiedzialno�ã soùtysów , Rad Soùeckich i mieszkañców do czego siê d¹¿y tak  ¿eby 
nie zamkn¹ã tych �wietlic. 
Pan Mirosùaw Wolak soùtys Ciechanowic  
Uwa¿a, ¿e to na jakim poziomie bêd¹ funkcjonowaã �wietlice zale¿y od  Gminy. 
Stwierdziù, ¿e soùtysi czuj¹ siê za nie odpowiedzialni jak te¿ za ka¿de mienie jednak peùnej 
odpowiedzialno�ci nie mog¹ wzi¹ã na siebie jedynie na zasadzie dobrej wspóùpracy. Uwa¿a , 
¿e �wietlice funkcjonuj¹ na miarê mo¿liwo�ci i  sporo siê dzieje  proponuj¹c wzajemn¹  
wymianê np. zespoùów.W imieniu soùtysów zadeklarowaù, ¿e ka¿da zùotówka przeznaczona 
na dziaùalno�ã �wietlic nie zostanie zmarnowana. 
Radny Adam Ry¿owski  Wie�ciszowice 
Zwróciù siê z pro�b¹ do wójta gminy poniewa¿  trzeba naprawiã zepsuty  sprzêt w �wietlicy  
w Wie�ciszowicach, aby  przeznaczyã czê�ã �rodków na ten cel podczas tworzenia bud¿etu na 
2012 rok. Stwierdziù wspólnie z radn¹ Jadwig¹ Adamczyk  ¿e np.telewizor  w �wietlicy jest 
niepotrzebny tym bardziej, ¿e gmina musi jeszcze pùaciã za niego abonament , a ka¿dy 
telewizor w domu posiada. Równie¿  inne sprzêty za które gmina ponosi koszty nie powinny 
byã  w �wietlicach  natomiast sprzêt pozwalaj¹cy na rozwój dziecka nie ka¿dy ma w domu i 
tak warto ¿eby byù w �wietlicy wiejskiej.  
Wójt Gminy w odpowiedzi zwróciù uwagê  na niewystarczaj¹cy stan �rodków w bud¿ecie        
Radna Jadwiga Adamczyk Wie�ciszowice 
Obserwuj¹c wspóùpracê miêdzy Radami Soùeckimi uwa¿a, ¿e to jest najwa¿niejsze, bo  
buduje siê  przy tym wspólnoty lokalne wówczas jest to atrakcyjne bo ka¿dy wnosi jaki� 
nowy pomysù,  co jednak przynosi  oczekiwane efekty. 
Henryk Mazur Przewodnicz¹cy Rady Gminy  
Od miesi¹ca lipca sygnalizuje, ¿e s¹ pieni¹dze na  dziaùalno�ã w �wietlicach wiejskich  do 14 
listopada mo¿na pisaã projekty na ferie zimowe osobi�cie rok rocznie pisze taki projekt i od 7 
lat otrzymuje dofinansowanie dziêki czemu dzieci przez caùe ferie i w wakacje maj¹ zajêcia 
bezpùatne z wyjazdami i grami po czym oczywi�cie nale¿y po realizacji siê rozliczyã. Podaù 
adres pod , którym mo¿na zùo¿yã wnioski. Je¿eli kto� nie wie jak sporz¹dziã  wniosek , to 
bardzo chêtnie pomo¿e w sporz¹dzeniu takiego wniosku. 
Radny Adam Ry¿owski  
Uwa¿a, ¿e pan przewodnicz¹cy jako nauczyciel wychowania fizycznego jest w tej dobrej 
sytuacji, ¿e siê tym zajmuje i posiada uprawnienia do prowadzenia wszelkich zajêã. 
Kto ma to zrobiã w Wie�ciszowicach i co bêdzie je¿eli siê co� stanie tym bardziej, ¿e 
dochodzi do takich absurdów jak nie tak dawno informowano w mediach o ukaraniu Rady 
Soùeckiej za sprzeda¿ pierogów na festynie. 
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Soùtys  Wùadysùaw Wróblewski Domanów  
Zwróciù siê w sprawie telewizora który jest w �wietlicy w Domanowie, a którego zdaniem 
soùtysa równie¿ nie powinno byã jednak tak siê staùo ¿e Domanów wygraù dvd wiêc 
zmuszony byù zakupiã telewizor. Odno�nie otrzymanych komputerów do �wietlicy w 
Domanowie stwierdziù, ¿e zostaù �ci¹gniêty �bubel� i jest to niewypaù za co teraz Urz¹d 
Gminy musi zapùaciã ¿eby je zutylizowaã. 
Zwróciù siê do kierownika referatu kultury Urzêdu Gminy aby po skoñczeniu remontu w 
�wietlicy nie przywoziã tych komputerów  do �wietlicy. 
Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
Przypomniaù, ¿e cztery lata temu komputery te zostaùy podarowane , które pracowaùy do 
ostatniej chwili zwróciù uwagê na to, ¿e w domach s¹ komputery z dwudziestoletnim sta¿em i  
pracuj¹. Uwa¿a , ¿e po to s¹ �wietlice ¿eby je unowocze�niaã. 
Innych uwag nie zgùoszono. 
Ad.8. 
Raport o stanie o�wiaty. 
Uczestnicz¹ca w obradach sesji pani Marta Jêdrzejowska kierownik referatu O�wiaty Urzêdu 
Gminy przedstawiùa raport o stanie o�wiaty , który stanowi zaù¹cznik nr 4 do protokoùu i z 
którym ka¿dy radny mo¿e szczegóùowo  zapoznaã siê  w biurze Rady Gminy. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy ogùosiù 10 min przerwê w obradach. 
Po przerwie 
Ad.9. 
Podjêcie uchwaù w sprawach :  
- projekt uchwaùy w sprawie wyboru ùawnika do S¹du Okrêgowego w Jeleniej Górze na  
  okres  kadencji 2012-2015. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy zaproponowaù w skùad komisji skrutacyjnej radnych Dawida 
Chêciñskiego, Piotra Gwoêdzia , Stanisùawa Solarza , którzy wyrazili zgodê i zostaùy przyjête 
jednogùo�nie przez Radê. 
Innych kandydatur nie zgùoszono. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy zapoznaù z  tre�ci¹ opinii Zespoùu opiniuj¹cego zgùoszonych 
kandydatów na ùawników i  przedstawiaj¹c kandydatów na ùawników oraz wyja�niù procedurê 
tajnego gùosowania. 
Radni otrzymali karty do gùosowania na ùawnika do S¹du Okrêgowego w Jeleniej Górze. 
Po dokonanym gùosowaniu przewodnicz¹cy Komisji Skrutacyjnej odczytaù tre�ã protokoùu z 
przeprowadzonego gùosowania z , którego wynika ¿e ùawnikiem do S¹du Okrêgowego zostaùa 
wybrana pani  Krystyna Dziuba. 
Protokóù komisji skrutacyjnej stanowi zaù¹cznik nr 5 do protokoùu. 
Rada w gùosowaniu jednogùo�nie przyjêùa projekt uchwaùy , który stanowi zaù¹cznik nr 6 do 
protokoùu. 
- projekt uchwaùy w sprawie : wyboru ùawnika do S¹du Rejonowego w Kamiennej  
  Górze na  okres kadencji 2012-2015. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy przybli¿yù szczegóùy sposobu gùosowania.  
Radni otrzymali kartki do gùosowania na ùawników do S¹du Rejonowego w Kamiennej 
Górze. 
Po dokonanym gùosowaniu przewodnicz¹cy Komisji skrutacyjnej odczytaù tre�ã protokoùu z , 
którego wynika, ¿e dwoje spo�ród trzech kandydatów pani Maria Bych i pani Irena Gicala 
otrzymaùo po równej liczbie gùosów. 
W zwi¹zku  powy¿szym Przewodnicz¹cy Rady Gminy w ustaleniu z radc¹ prawnym 
zaproponowaù ponowne gùosowanie z wyù¹czeniem kandydata, który otrzymaù najwiêksz¹ 
ilo�ã gùosów  na ùawnika tj.pan Ryszard Zawierucha 
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Zostaùy rozdane nowe karty do tajnego gùosowania bez wybranego ju¿  ùawnika Ryszarda 
Zawierucha w celu dokonania wyboru drugiego ùawnika. 
Po odbytym gùosowaniu przewodnicz¹cy komisji skrutacyjnej zapoznaù Radê z wynikami 
gùosowania zapisanymi w protokole gdzie zapisano , i¿ drugim ùawnikiem do S¹du 
Rejonowego w Kamiennej Górze wiêkszo�ci¹ gùosów zostaùa wybrana pani Irena Gicala. 
Protokóù komisji skrutacyjnej stanowi zaù¹cznik nr 7 do protokoùu. 
Rada w gùosowaniu jednogùo�nie przyjêùa projekt uchwaùy , który stanowi zaù¹cznik nr 8 do 
protokoùu. 
- projekt uchwaùy w sprawie : udzielenia pomocy finansowej Powiatowi  
Kamiennogórskiemu  na dofinansowanie zadania Pn. Budowa chodnika przy drodze  
powiatowej w Ciechanowicah. 
Skarbnik Gminy poinformowaùa, ¿e Gmina na mocy art.220 ustawy o finansach publicznych 
mo¿e przeznaczyã z bud¿etu �rodki finansowe na pomoc finansow¹ dla innej gminy , w 
drodze uchwaùy podjêtej przez Radê. Pomoc mo¿e zostaã udzielona w formie dotacji celowej, 
która podlega rozliczeniu. Projekt uchwaùy dotyczy �rodków finansowych dla Powiatu 
Kamiennogórskiego na dofinansowanie wùasnych zadañ inwestycyjnych tj. na 
dofinansowanie zadania inwestycyjnego Pn. �Budowa chodnika przy drodze powiatowej w 
Ciechanowicach.� 
- projekt uchwaùy w sprawie : zmian w bud¿ecie gminy na 2011 rok 
Pani Krystyna Magda Skarbnik  Gminy  
Poprosiùa o dokonanie poprawek na projekcie uchwaùy wraz z zaù¹cznikami poniewa¿ w 
miêdzy czasie nast¹piùy jeszcze drobne zmiany , które przedstawiùa  analizuj¹c  projekt 
uchwaùy. 
Radny Adam Ry¿owski  
Zwróciù siê z zapytaniem do pani Skarbnik Gminy w sprawie zmienionego zapisu odno�nie 
boiska sportowego w Marciszowie. 
Skarbnik Gminy w odpowiedzi poinformowaùa,  ¿e wcze�niej zabezpieczona kwota w 
wysoko�ci 20 tysiêcy  nie starczy na realizacje tego zadania st¹d zmiana.  
Innych uwag nie zgùoszono. 
Rada w gùosowaniu 14 gùosami �za� , 1 gùosem  �wstrzymuj¹cym � , gùosów �przeciwnych�  
przyjêùa projekt uchwaùy , która stanowi zaù¹cznik nr 9 do protokoùu.      
- projekt uchwaùy w sprawie : uchwalenia programu wspóùpracy Gminy Marciszów z  
  organizacjami pozarz¹dowymi oraz podmiotami wymienionymi w art.3 ust.3 ustawy z  
  dnia  24 kwietnia 2003 roku o dziaùalno�ci po¿ytku publicznego i wolontariacie Dz.U.Nr  
  96,  poz.873 ze zm.na rok 2012. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy odczytaù tre�ã projektu uchwaùy. 
Uwag i zapytañ nie zgùoszono. 
Rada w gùosowaniu jednogùo�nie przyjêùa projekt uchwaùy, która stanowi zaù¹cznik nr 10 do 
protokoùu. 
- projekty  uchwaùy w sprawie sprzeda¿y nieruchomo�ci. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy zwróciù siê z zapytaniem do radnych czy mo¿e poddaã pod 
gùosowanie czterech uchwaù o sprzeda¿y blokiem. 
Radny Adam Ry¿owski   
Uwa¿a, ¿e nie powinno siê gùosowaã wszystkich projektów blokiem  poniewa¿ w przypadku 
sprzeda¿y nieruchomo�ci w Ciechanowicach sprawa miaùa byã wyja�nione poniewa¿ 
wyznaczony teren do sprzeda¿y jest  terenem zalewowym i mo¿e sprawiaã problemy. 
W zwi¹zku z powy¿szym Przewodnicz¹cy Rady Gminy dokonaù poddawanie pod gùosowanie 
najpierw trzech  projektów uchwaù dotycz¹cych sprzeda¿y nieruchomo�ci w Marciszowie na 
co radni wyrazili zgodê.  
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- 3 projekty  uchwaù w sprawie sprzeda¿y nieruchomo�ci w  Marciszowie. 
Rada w gùosowaniu jednogùo�nie przyjêùa projekty uchwaù , które stanowi¹ zaù¹cznik nr 11, 
12 i 13 do protokoùu. 
- projekt uchwaùy w sprawie : sprzeda¿y nieruchomo�ci w Ciechanowicach 
Radny Andrzej Mitczak  
Zwróciù uwagê na fakt, i¿ przedmiotowa dziaùka , która ma byã sprzedana znajduje siê na 
terenie zalewowym i nie powinno siê jej sprzedawaã pod zabudowê ewentualnie jako u¿ytki 
rolne. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy ustosunkowaù siê do wypowiedzi radnych stwierdzaj¹c, ¿e 
ka¿dy kupuj¹cy  nieruchomo�ci ma mo¿liwo�ã sprawdzenia wcze�niej nieruchomo�ã, któr¹  
kupuje , wiêc nie widzi w tym ¿adnego problemu. 
Innych uwagê nie zgùoszono.  
Rada w gùosowaniu  7 gùosami �za� , 5 gùosami �przeciwnymi , 3 gùosami �wstrzymuj¹cymi 
siê � przyjêùa projekt uchwaùy , który stanowi zaù¹cznik nr 14 do protokoùu. 
- projekt uchwaùy w sprawie : obni¿enia �redniej ceny skupu ¿yta przyjêta jako  
  podstawa do obliczania podatku rolnego na obszarze gminy Marciszów w 2012 roku. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy zapoznaù z projektami uchwaù  wypracowanymi na 
posiedzeniach dwóch komisji  Infrastruktury Technicznej i Ochrony Úrodowiska i Rolnictwa 
Rady Gminy dot. obni¿enia zaproponowanej przez GUS �redniej ceny skupu ¿yta 
za okres pierwszych trzech kwartaùów 2011 z kwoty 74,18 zù za 1dt na kwotê 60.00 zù za 1 dt. 
Innych uwag nie zgùoszono. 
Rada w gùosowaniu jednogùo�nie przyjêùa projekt uchwaùy , który stanowi zaù¹cznik nr 15 do 
protokoùu. 
- projekt uchwaùy w sprawie : ustalenia wysoko�ci opùat podatku od nieruchomo�ci. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy zwróciù siê do poszczególnych  przewodnicz¹cy komisji Rady 
Gminy o przedstawienie opinii n/t zaproponowanych stawek podatków na rok 2012. 
Radny Adam Wrona Przewodnicz¹cy Komisji  Infrastruktury Technicznej  
Poinformowaù o pozytywnym zaopiniowaniu zaproponowanych opùat podatku od 
nieruchomo�ci. 
Radny Stanisùaw Cepielik Przewodnicz¹cy Komisji Ochrony Úrodowiska i Rolnictwa   
Poinformowaù o pozytywnym zaopiniowaniu zaproponowanych opùat podatku od 
nieruchomo�ci. 
Radna Zofia Siudak Przewodnicz¹ca Komisji O�wiaty, Kultury, Sportu i Turystyki 
Poinformowaùa o pozytywnym zaopiniowaniu zaproponowanych opùat podatku od 
nieruchomo�ci. 
Radny Janusz Zawierucha  Przewodnicz¹cy Komisji Bud¿etowej 
Poinformowaù o pozytywnym zaopiniowaniu zaproponowanych opùat podatku od 
nieruchomo�ci. 
Radny Piotr Gwó¿dz Przewodnicz¹cy Komisji Rewizyjnej  
Poinformowaù o zwróconej uwadze podczas posiedzenia komisji radnej Jadwigi Adamczyk na 
wysoko�ã stawki dot. m.in.od budynków , gruntów , gara¿y oraz  szopek i zdaniem radnej s¹ 
one  za wysokie oraz na sprawê zwalniania z podatku ci¹gle tych samych firm jednak wniosek 
nie zostaù sporz¹dzony. Pozostaùe stawki przyjêto bez uwag. 
W zwi¹zku  z powy¿szym Przewodnicz¹cy Rady Gminy po odczytaniu projektu uchwaùy 
poddaù projekt pod gùosowanie. 
Rada w gùosowaniu 14 gùosami �za� , 1 gùosem �przeciwnym � 2 gùosami �wstrzymuj¹cymi 
siê � przyjêùa projekt uchwaùy, który stanowi zaù¹cznik nr 16 do protokoùu. 
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- projekt uchwaùy w sprawie : okre�lenia stawek podatku od �rodków  transportowych 
Uwag i zapytañ nie zgùoszono. 
Rada w gùosowaniu jednogùo�nie przyjêùa projekt uchwaùy, który stanowi zaù¹cznik nr 17 do 
protokoùu. 
Obrady sesji opu�ciù radny Piotr Gwó¿dz. 
Ad.10  
Interpelacje i zapytania radnych. 
Radna Zofia Siudak Ciechanowiec 
Zwróciùa siê z zapytaniem do Wójta Gminy o przedstawienie informacji n/t szatni  dla 
sportowców w Sêdzisùawiu oraz na jakim etapie jest dokumentacja wodoci¹gowania 
Ciechanowic. 
W odpowiedzi Wójt poinformowaù, ¿e szatniê wykonano bardzo dobrze i zostanie przekazana 
sportowcom zostanie te¿ zrobiona droga i  parking.  
W sprawie dokumentacji na wodoci¹gowanie przypomniaù , ¿e zostaù  zùo¿ony wniosek do 
Urzêdu Marszaùkowskiego i czekamy na rozstrzygniêcie, które nast¹pi  po nowym roku. 
Radny Andrzej Mitczak  Ciechanowice 
Zwróciù siê z zapytaniem na jakim etapie jest  wykonanie chodnika na  cmentarzu w 
Ciechanowicach.  
Wójt poinformowaù, ¿e zostaùy zakupione obrze¿a i w zale¿no�ci od sytuacji pogodowej prace 
bêd¹ wykonywane pracownikami Urzêdu dlatego prace  rozùo¿¹  siê w czasie. 
Radny Adam Ry¿owski Wie�ciszowice 
Zwróciù siê z zapytaniami  Wójta Gminy,  czy prawd¹ jest, ¿e ruszaj¹ prace odno�nie otwarcia 
kamienioùomów w Wie�ciszowicach  i ile kosztowaùa kancelaria we Wrocùawiu prowadz¹ca 
sprawy WZWiK � Gmina Marciszów i  czy radny ma przez to rozumieã, ¿e s¹ dwie 
kancelarie poniewa¿ Wójt mówiù o kancelarii w Warszawie. 
W odpowiedzi Wójt stwierdziù, ¿e w sprawie kamienioùomów nie ma ¿adnych rozmów i nic 
wójtowi o tym  nie wiadomo i stanowisko Gminy w tej sprawie jest bez zmian.   
W sprawie kancelarii poinformowaù, ¿e kancelaria we Wrocùawiu funkcjonuje dalej jest tylko 
cofniête peùnomocnictwo. Peùna informacja odno�nie kosztów bêdzie po zakoñczeniu 
postêpowania. W sprawie kancelarii prawnej w Warszawie poinformowaù, ¿e to z przyczyn 
politycznych zostaù zmuszony do jej wynajêcia  i dodaù, ¿e jest to kancelaria o �wiatowej 
klasie i ¿eby zabezpieczyã Gminê przed wydatkami, a umowa opiewa na 1/5 kosztów ,a po 
sprawie bêd¹ nastêpne koszty jak, nie wygramy nie poniesiemy tych kosztów oprócz 
wstêpnych. Na podstawie tej umowy zùo¿yù te¿  kolejne pismo w sprawie WZWiK. Poprosiù o 
wstrzymanie siê z pytaniami przez dwa tygodnie na ten temat poniewa¿  bêdzie ich wiêcej w 
póêniejszym terminie. 
Ad.11. 
Sprawy ró¿ne 
Radny Andrzej Mitczak  
Przypomniaù o zùo¿onym na poprzedniej sesji wniosku radnym Powiatu dot.rozwi¹zania 
tematu  rowu i stoj¹cej wody koùo posesji pani Postro¿ny w Ciechanowicach gdzie owszem 
przekopano pobocze z drugiej strony , a woda zostaùa puszczona na prywatne grunty , co nie 
powinno mieã miejsca , bo od tego s¹ rowy dlatego prosi o informacje jak ta sprawa zostanie 
zaùatwiona przez Powiat. 
Radna Jadwiga Adamczyk  Wie�ciszowice 
Do radnego Powiatu zgùosiùa konieczno�ã zlikwidowania wyrwy i wymytego asfaltu przez 
wodê spùywaj¹c z góry na szeroko�ci okoùo póù metra na ùuku  drogi  powiatowej przy posesji 
pana Zimy w Wie�ciszowicach , stan ten grozi wypadkiem..     
 



-8- 
Do Wójta Gminy zwróciùa siê z pro�b¹ o wzmorzenie czujno�ci opieki spoùecznej i sùu¿by 
zdrowia nad  pani¹ Beat¹  Pietrzyk z Wie�ciszowic, która wùa�nie urodziùa trzecie dziecko z 
czego dwójka jest ju¿ zabrana do domu dziecka. Sytuacja byùa i jest nadal tragiczna pomimo 
pomocy ludzi na miejscu jednak jest to osoba nieodpowiedzialna  dlatego jest obawa o ¿ycie i 
zdrowie dziecka. 
W odpowiedzi Wójt n/t jako�ci dróg powiatowych poinformowaù ¿e powiat dokonaù objazdu 
stanu dróg i zna sytuacjê ,  natomiast w sprawie pani Pietrzyk jak te¿ innych potrzebuj¹cych 
pomocy  na terenie gminy  zapewniù o czujno�ci odpowiednich sùu¿b nad tymi gdzie istnieje 
konieczno�ã udzielenia pomocy.  
Soùtys Kazimierz Nowakowski  Pastewnik  
Zwróciù siê z zapytaniem w sprawie pomieszczeñ po byùym sklepie w Pastewniku, 
W sprawie �wietlicy zasygnalizowaù  o kategorycznej odmowie  czùonków  Rady Soùeckiej  
opalania  celem ogrzewania pomieszczeñ w �wietlicy , którego zreszt¹ brak w zwi¹zku z 
czym jest chùodno i wilgotno dlatego prosi o rozwi¹zanie tego problemu. W zwi¹zku z tak¹ 
sytuacj¹ nie podejmuje siê odpowiadaã za sprzêt elektroniczny znajduj¹cy siê w �wietlicy i 
ulega zniszczeniu dlatego prosi o jaki� grzejnik elektryczny do tego pomieszczenia. 
Sprawa zakoñczenia  budowa placu na, którym brak kamienia  i nie mo¿na zasypywaã po 
deszczu , bo woda zbiera ziemiê. W obecnej chwili jest sam z ¿on¹ do wszelkich prac 
poniewa¿ zapaù jaki deklarowali cztery lata temu pozostali mieszkañcy i Rada Soùecka gdzie� 
uleciaù dlatego prosi  o pomoc. 
Wójt w odpowiedzi poinformowaù, ¿e w zwi¹zku z zakoñczeniem wyceny budynku w 
Pastewniku  pomieszczenia po sklepie zostaùy wydzier¿awione do miesi¹ca czerwca 2012  
roku i je¿eli w miarê handel bêdzie siê opùacaù to byã mo¿e dzier¿awca przyst¹pi do przetargu 
i wykupi caùy budynek. 
W sprawie �wietlicy i ogrzewania  opaù � drewno  jest gromadzone i bêdzie i nie trzeba 
kupowaã grzejników, a w sprawie placu my�li  o technologii puzlami jednak zale¿y to od 
stanu bud¿etu na przyszùy rok. 
W zwi¹zku z powy¿szymi uwagami i niskimi dochodami z dziaùalno�ci �wietlic zwróciù 
uwagê na  sposób funkcjonowania �wietlic,  co zaczyna robiã siê problem. 
Ponadto dru¿yny piùkarskie  zwracaj¹ siê o pomoc finansow¹ , powstaùy zespóù siatkówki 
chce  bezpùatne korzystaã  z sali sportowej do tego chc¹ koszulki, piùki  itp. rzeczy zdaniem 
Wójta  powinni przyst¹piã do konkursu w celu pozyskania �rodków finansowych . Przybli¿yù 
radnym szczegóùy wynajmowania sal o�ciennych gmin, gdzie pobierane s¹ odpowiednie 
opùaty natomiast w naszej gminie utarùo siê, ¿e jest wszystko za darmo dlatego nale¿y 
zadecydowaã jak postêpowaã. Zdaj¹c sobie sprawê z tego, ¿e nasze �wietlice, czy sale  nie s¹ 
jak w mie�cie to jednak Gmina nie chce zarabiaã na tej dziaùalno�ci, chce ¿eby pokryã koszty 
energii, ciepùa, �rodków czysto�ci poniewa¿ 2 razy  w roku musi zostaã zabezpieczony parkiet 
na sali. Jest za dziaùalno�ci¹ i jej rozwojem , nie mo¿na jednak  pozwoliã na ich caùkowite 
bezpùatne u¿yczanie jednemu, poniewa¿ zaraz wszyscy bêd¹ chcieã korzystaã bezpùatnie.     
Dlatego zwróciù siê do Komisji o�wiaty, kultury, sportu i turystyki o zajêcie siê i 
wypracowanie sposobu organizowania  festynów na, które trzeba dostarczyã sprzêt, a  to s¹ 
koszty osobowe ludzi , koszty paliwa , a za  chwilê dojd¹ koszty utrzymania szatni w 
Sêdzisùawiu. Owszem wszystko zostaùo rozbudowane i jest fajnie jednak nale¿y to jeszcze 
utrzymaã dlatego prosi ¿eby sobie pomóc, bo sùu¿y to nam wszystkim. 
Radny Andrzej Mitczak  
Zwróciù siê w sprawie pro�by  powstaùej dru¿yny siatkarskiej w Marciszowie , bo uwa¿a ¿e 
powinno siê im pomóc, tym bardziej, ¿e nie tak dawno zostaùa podjêta uchwaùa w sprawie 
wspóùpracy z organizacjami pozarz¹dowymi, gdzie jest zapis o wspomaganiu sportu. Uwa¿a, 
¿e powinno siê tej dru¿ynie 2 godziny 2 razy w tygodniu na bezpùatne trenowanie tym  
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bardziej, ¿e reprezentuj¹ nasz¹ Gminê w rozgrywkach i nie s¹ zrzeszeni i nie staã ich na 
opùatê za salê.     
Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
Stwierdziù, ¿e trudno  pogodziã tempo rozwoju inwestycyjnego gminy z rozdawnictwem wie, 
¿e mo¿na znaleêã zùoty �rodek ale on zawsze bêdzie poni¿ej oczekiwañ , a nie powy¿ej , bo 
zawsze to bêdzie czyim� kosztem i przypomniaù, ¿e na rok 2012 zostaùa obciêta subwencja 
ogólna o kwotê  600 tysiêcy zùotych. Rozumie wszystkie potrzeby ale wszystkiego speùniã nie 
mo¿na . 
Skarbnik Gminy Krystyna Magda  
Równie¿ wyraziùa swoj¹ obawê co do nie mo¿no�ci zamkniêcia bud¿etu , który mo¿e zostaã 
te¿ nie przyjêty, je¿eli chciaùoby siê zrobiã wszystko to, o co zwracaj¹ siê poszczególni 
wnioskuj¹cy. Tym czasem  powstaj¹ce inwestycje  rodz¹ wydatki bie¿¹ce  nale¿y zbieraã 
pieni¹dze do bud¿etu dlatego nie mo¿na ich rozdawaã, bo mo¿e byã tak ¿e wszystko siê 
samoczynnie zamknie, bo wyù¹cz¹ energie itp. przypomniaùa o konieczno�ci spùacania 
kredytów poinformowaùa o problemach w innych gminach gdzie wydatki bie¿¹ce zaczynaj¹ 
byã ju¿ problemem. 
Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
Zwróciù te¿ uwagê na to, ¿e zostanie dokonany przegl¹d o�wietlenia na terenie Gminy pod 
tym k¹tem , które lamy pozostawiã , a które wyù¹czyã po godzinie 23.00.Je¿dzi du¿o i widzi 
w zwi¹zku  z kryzysem, ¿e lampy s¹ wyù¹czane i  jest ciemno. 
W zwi¹zku z  powy¿szym proponuje, ¿eby jeszcze podczas obecnej  zimy korzystanie z sali 
zarówno Marciszów jak te¿ Sêdzisùaw byùo  bezpùatne i na tym koniec przy rozumieniu 
wszystkich  potrzeb.    
Radny Adam Ry¿owski  
Poprosiù o wyliczenie kosztów w  poszczególnych  wsiach ile  Gmina wykùada na 
organizowanie festynów na poszczególnych wsiach. Radny uwa¿a, ¿e nad ich 
organizowaniem powinni siê zastanowiã wszyscy soùtysi , bo organizuj¹c festyn  mieszkañcy 
organizuj¹ festyn  sobie i od czego jest grupa ludzi czuwaj¹ca i przygotowuj¹ca festyn.  
Trzeba wybraã sùuszny kierunek dziaùania w tej sprawie i zadecydowaã kto co bêdzie robiù. 
Ustosunkowuj¹c siê do pró�b dru¿yn zwracaj¹cych siê o bezpùatne korzystanie z sali 
przypomniaù, i¿ w przeszùo�ci byùa propozycja poù¹czenia dru¿yn Sêdzisùawia i Marciszowa 
¿eby zej�ã z kosztów na co wówczas odpowiedziano, ¿e jest to nierealne , bo te dru¿yny siê 
nigdy nie pogodz¹. Zdaniem radnego tak do sprawy nie mo¿na podchodziã , bo ka¿da wie� 
mogùaby utworzyã dru¿ynê i zwracaùa by siê ci¹gle o pomoc ,a to nie na tym rzecz polega. 
Wszystko mo¿na zaùatwiã i proponuje wspólnie z  komisj¹ o�wiaty , soùtysi i stowarzyszenia  
przeanalizowaã jak to ma funkcjonowaã , bo to s¹ kupione namioty i inne rzeczy ¿eby to 
sùu¿yùo wszystkim dlatego musi byã harmonogram imprez. 
Trzeba te¿ zabezpieczyã w Funduszu Soùeckim �rodki na ten cel jak te¿ na nieprzewidziane 
wydatki. 
W sprawie o�wietlenia radny równie¿  prosiù, ¿eby zrobiã przegl¹d lamp, bo niektóre s¹ 
niepotrzebne i takie s¹ te¿ Wie�ciszowicach np. w ù¹kach co najmniej 2 lampy. 
Równie¿ proponowaù postawienie wiaty na drzewo koùo �wietlicy ¿eby mo¿na je tam 
gromadziã. 
Wójt Gminy poprosiù ¿eby Komisja O�wiaty Rady Gminy , Referat Kultury Urzêdu Gminy 
wspólnie uzgodnili jak co ma funkcjonowaã , bo Gmina sama nie jest w stanie utrzymaã, a 
koszty s¹ ùatwe do wyliczenia to jest zu¿ycie paliwa, dniówki pracowników Urzêdu Gminy 
lub wolne dni w zamian i mo¿e to byã w granicach  od 3 tysiêcy do 5 tysiêcy zùotych i 
porównaù  ceny opaùu kiedy zostaùy wybudowane �wietlicy do obecnych zwracaj¹c uwagê na 
ich wzrost.   
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Radna Zofia Siudak  Przewodnicz¹ca Komisji O�wiaty, kultury , sportu i turystyki   
W swojej wypowiedzi zwróciùa uwagê na fakt ¿e kultura, sport , turystyka  to dziedzina z , 
której nie ma dochodu finansowego ale mo¿na za to dostrzec inn¹ korzy�ã typu  zmniejszenia  
siê problemów  z narkotykami , przestêpczo�ci¹ pijañstwem i jest to niew¹tpliwie du¿¹ 
warto�ci¹. Wpùywy nie s¹ wielkie, bo nie zostaùy urz¹dzone tak ¿eby dochód byù wielki , bo 
nasze �wietlice nie pod tym k¹tem zostaùy wybudowane. Uwa¿a, ¿e s¹ dobre przykùady bo 
soùtysi robi¹ du¿o w tej mierze skupiaj¹c wokóù siebie mieszkañców i robi¹ wszystko, ¿eby 
siê na wsiach co� dziaùo. Mo¿na wiêcej i byã mo¿e z biegiem czasu tak bêdzie. 
Poinformowaùa, ¿e komisja o�wiaty zaopiniowaùa zaproponowane wysoko�ci opùat za 
wynajem pomieszczeñ w �wietlicach wiejskich w zwi¹zku z organizowaniem ró¿nych imprez  
które s¹  zró¿nicowane w okresie grzewczym i letnim. 
W sprawie korzystania z sali przez sportowców te¿ uwa¿a, ¿e nie mo¿na caùkowicie 
bezpùatnie , bo to caùkowicie rozbestwia ludzi , a opùata powoduje i¿ trzeba siê zastanowiã jak  
postêpowaã ¿eby na to zarobiã. 
Zwróciùa uwagê na fakt, ¿e ùatwiejsze jest dotarcie do sali gimnastycznej w Kam Górze 
ani¿eli do jedynej sali sportowej  w Marciszowie z dziewiêciu wsi naszej gminy. Uwa¿a, ¿e 
dla grup zorganizowanych mo¿na ustaliã ni¿sz¹ kwotê opùat  ,a z innymi dofinansowaniami 
proponuje siê wstrzymaã do koñca roku. Odno�nie organizowania festynów proponuje np.w 
Marciszowie poù¹czenie tych , które byùy dotychczas organizowane  tak ¿eby ekonomia 
zadziaùaùa. Uwa¿a, ¿e w tej kwestii powinno siê ¿yã w zgodzie ze wszystkimi i tak 
organizowaã ¿ycie kulturalne ¿eby wszyscy byli zadowoleni.   
W zwi¹zku z powy¿szym Przewodnicz¹cy Rady Gminy podobnie jak przedmówcy Wójt 
Gminy , radny Adam Ry¿owski proponuje wspólne spotkanie Komisji O�wiaty , soùtysów i 
stowarzyszeñ w temacie organizacji festynów i ¿ycia kulturalnego w gminie.Ponadto zwróciù 
ponownie uwagê na du¿¹ ilo�ã programów dziêki,  którym mo¿na otrzymywaã �rodki na 
dziaùalno�ã sportow¹ i kulturaln¹. 
Adam Chronowski soùtys Marciszowa 
Odnosz¹c siê do pro�by dru¿yny siatkarskiej LKS Bóbr Marciszów poinformowaù, ¿e dru¿yna 
siatkarska to chùopcy z caùej gminy. Dru¿yna która zwraca siê o pomoc finansow¹   jest 
poù¹czona z klubem w Marciszowie dlatego Marciszów uwa¿a , ¿e s¹ czê�ci¹ klubu LKS 
Bóbr Marciszów i powinni równocze�nie we wszystkim uczestniczyã i pomagaã. 
Dopóki jednak nie zmieni siê mentalno�ã ludzi to sytuacja nie ulegnie zmianie. 
Na kwotê 20 tysiêcy jaki ma Marciszów na sport kwota 15 tys to wkùad wùasny , odno�nie 
festynów te¿ uwa¿a, ¿e festyny powinni organizowaã mieszkañcy i cieszyã siê z tego co sobie 
przygotuj¹ , a Gmina ma tylko pomóc.   
Krystyna Magda Skarbnik Gminy 
Poinformowaùa radnych, ¿e ka¿dy radny , który bêdzie uczestniczyù w szkoleniu i bêdzie to w 
kwocie  400 zù za , które pùaci Gmina i jest to kwota wy¿sza to kwota wy¿sza od kwoty 
wolnej od podatku to jest to traktowane jako przychód radnego wiêc musi zapùaciã podatek w 
wysoko�ci 18% , po czym na koniec roku otrzyma PIT 8. 
Radna Teresa Mospan   Ciechanowice 
W zwi¹zku z pobytem na terenie Ciechanowic  pani Starosty  zwróciùa siê do radnego 
Powiatu jakie zostaùy wyci¹gniête z tego pobytu wnioski odno�nie stanu dróg i co zostaùo 
ustalone. 
Radny Powiatu Damian Wójcik 
Podziêkowaù Wójtowi Gminy i Radzie za przekazanie �rodków na budowê chodnika w 
Ciechanowicach. 
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Radnej Teresie Mospan  udzieliù odpowiedzi, ¿e sprawa objazdu dróg stawaùa na Zrz¹dzie i 
poinformuje radn¹ na nastêpnej sesji o ustaleniach w tej sprawie. 
Mirosùaw Wolak soùtys Ciechanowice 
Uwa¿a, ¿e nale¿y opracowaã regulamin dziaùania korzystania z sali i równo wszystkich 
traktowaã tym bardziej, ¿e bêdzie coraz wiêcej takich grup powstawaã i owszem jakie� ulgi 
trzeba  stosowaã a¿eby siê chêtni nie zra¿ali. 
Henryk Mazur Przewodnicz¹cy Rady Gminy  
Zapoznaù radnych z tre�ci¹ pisma Departamentu Organizacji Pracy i Wizytacji i Systemów 
Informatycznych Prokuratury w Warszawie w sprawie Prokuratury Rejonowej w Kamiennej 
Górze , co do której powoùano Zespóù do oceny zasadno�ci dalszego funkcjonowania 
o�rodków zamiejscowych prokuratur okrêgowych i rejonowych , jednostek szczebla 
rejonowego o obsadzie od 3 do 5 etatów orzeczniczych oraz jednostek szczebla rejonowego, 
które na obszarze swojej wùa�ciwo�ci nie posiadaj¹ siedziby s¹du rejonowego. 
Innych spraw nie zgùoszono. 
Ad.11. 
Zamkniêci obrad sesji. 
W zwi¹zku z wyczerpaniem porz¹dku obrad sesji Przewodnicz¹cy Rady Gminy dokonaù jej 
zamkniêcia. 
protokoùowaùa                                                                          Przewodnicz¹cy Rady Gminy  
Gra¿yna Dudczyk                                                                                  Henryk  Mazur 
insp.d/s Rady Gminy    


